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Redacció
Aigües de Reus inicia aques-
ta setmana la primera fase de 
condicionament i estabilització 
del terreny de l’estació de bom-
bament d’aigües residuals sud-
oest, situada al marge dret del 
barranc de Mas Calvó i greument 
afectada pels aiguats dels dar-
rers mesos. Es tracta d’una obra 
important, donat que d’aquesta 
estació de bombament en depèn 
el correcte funcionament del 
sistema de sanejament i depura-
ció de les aigües de bona part de 
la ciutat.

Les principals causants dels 
desperfectes van ser les pluges 

torrencials de la tardor i hivern 
de 2019. La força de l’aigua va 
aconseguir menjar-se bona part 
del terreny sobre el qual se sus-
tenta aquesta estació de bom-
bament, que recull les aigües 
residuals de la zona sud-oest 
de la ciutat –Misericòrdia, Ai-
gües Verds, urbanització Mon-
terols, etc– i les bomba fins a la 
depuradora, on són tractades. 
Les obres que s’inicien ara con-
sistiran en la col·locació de 660 
metres d’escullera de 1.200 a 
4.000 quilos de pes amb l’ob-
jectiu de protegir i estabilitzar 
l’estructura de l’estació de bom-
bament, així com les canonades 

d’impulsió i de subministrament 
elèctric. El pressupost de l’obra 
és de 151.239,92 euros, i la inter-
venció compta amb el cofinan-
çament de l’Agència Catalana de 
l’Aigua (ACA), de la Generalitat, 
que és l’administració hidràulica 
responsable de les polítiques de 
sanejament a tots els municipis 
de Catalunya.

«El sistema de sanejament 
d’una ciutat és d’una enorme 
complexitat, i la depuració de les 
aigües n’és un factor clau i, so-
vint, molt desconegut. En defi-
nitiva els treballs que s’hi fan no 
busquen cap altra cosa que ga-
rantir el correcte tractament de 

les aigües residuals de la ciutat», 
afirma la vicealcaldessa i regido-
ra responsable d’Aigües de Reus, 
Noemí Llauradó. Per la seva part, 
l’alcalde de Reus, Carles Pellicer, 
destaca que «com Ajuntament 
ens cal assegurar una inversió 

continuada que garanteixi que 
no hi hagi problemes en la gestió 
integral de l’aigua, que és un ser-
vei que tots utilitzem cada dia de 
l’any». En el cas de Reus, al llarg 
dels darrers anys, el sistema de 
sanejament ha rebut una impor-

tant injecció econòmica per part 
de l’ACA. Per exemple, recent-
ment s’ha donat per finalitzada 
la a renovació total del col·lector 
d’aigües residuals a l’autovia de 
Salou. 

Pel que fa a 2020, Aigües de 
Reus ha sol·licitat a l’ACA el 
finançament d’un seguit d’ac-
tuacions –incloses en el Pla de 
reposicions i millores anual– 
que requereixen d’una inversió 
total d’1.602.738 euros. Entre els 
projectes que volen executar-se 
també hi ha la redacció de dife-
rents projectes, entre els quals 
destaquen el referent a l’ampli-
ació de l’EDAR, i la millora del 
sistema de recollida i emmagat-
zematge de residus de desbast. 
Unes inversions que s’aniran 
executant en funció de les atri-
bucions de finançament que 
l’ACA determini al llarg de 2020.
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La força de l’aigua es va menjar part dels terrenys. 

Aigües de Reus repara els 
desperfectes ocasionats per les 
pluges torrencials de l’hivern
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Estabilitzar l’estació de bombament sud-oest costarà uns 151.000 euros

L’Ajuntament ha 
demanat a l’ACA que 
inverteixi en l’ampliació 
de l’EDAR
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L’habilitació judicial entre l’11 i 
el 31 d’agost ha representat, per 
al col·lectiu de l’advocacia, «que 
no hem pogut apartar-nos ni un 
sol moment de la nostra feina 
ni hem pogut conciliar la nostra 
vida» mentre que «a la pràctica, 
res d’això ens servirà per avançar 
en la descongestió dels jutjats». 
Tant el Col·legi de l’Advocacia 
de Reus com el de Tarragona la-
menten que la mesura, que s’ha 
aplicat excepcionalment aquest 
2020 i ha obligat els professio-
nals a reincorporar-se als seus 
llocs des de mitjans de mes, «ens 
perjudica en molts aspectes» i 
«no tindrà l’efecte» que el Minis-
teri de Justícia assegurava buscar 
quan la va posar en marxa: donar 
sortida als assumptes acumulats 
durant els mesos de paràlisi per 
la covid-19.

«Que s’hagi habilitat parcial-
ment l’agost ha fet que, des del 
dia 11, portem rebent notificaci-
ons dels jutjats i no hàgim pogut 
descansar gaire», expressa la de-
gana del Col·legi de l’Advocacia 
de Reus, Encarna Orduna, que 
apunta que «som molt consci-
ents que ha estat un any excepci-
onal i que la pandèmia ha afectat 
a tots els sectors» però aquesta 
«no és una mesura que faciliti 
l’alleugeriment que hi ha histò-
ricament als jutjats i la càrrega 
de feina». «És més aviat», valora, 
«una mesura demagògica» i «de 

cara a la galeria, absolutament 
política  i que ha perjudicat el col-
lectiu dels advocats, que també 
tenim dret a fer vacances i que 
tradicionalment ho podíem fer 
ara». 

Reivindicar la dignitat
Orduna detalla que «això no ens 
ha possibilitat avançar en res» 
perquè «els funcionaris, els jut-
ges, els fiscals, els lletrats de l’ad-
ministració de justícia en general 
tenen vacances i les poden aga-
far com vulguin» però «sí que ha 
perjudicat la nostra conciliació». 
«Reivindico la dignitat de l’advo-
cacia en aquest sentit», precisa la 
degana del Col·legi de Reus, que 
qualifica l’agost hàbil com «una 
desconsideració cap a nosaltres 
molt evident». Orduna recorda 
que «hi va haver una recomana-
ció del Consell General del Poder 
Judicial (CGPJ) perquè s’intentés, 
a partir del 15 de juliol, que no es 
fessin tantes notificacions amb 
termini de cara a l’agost o que 
es deixessin per a l’agost les tra-
mitacions d’assumptes urgents» 
però constata que «a la realitat, 
per exemple jo, l’última setmana 
de juliol vaig rebre moltes noti-
ficacions de procediments dels 
jutjats». 

Per això, «si és que volia mar-
xar o desconnectar entre el dia 1 i 
el 10», que no eren hàbils, «no he 
pogut perquè ho he fet pensant 
en que tinc terminis l’endemà de 

la tornada, ja el dia 11» i, a més, 
«des de llavors i fins al 31 hem 
d’estar pendents de l’ordinador, 
del correu electrònic, per veure 
les notificacions que rebem cada 
dia i que tenen terminis». «Els 
jutjats», expressa, «estan oberts 
i estan treballant, però estan a la 
meitat del personal perquè ells 
sí que tenen la possibilitat de fer 
vacances». 

Per la seva banda, Estela Mar-
tín, secretària de la Junta del 

Col·legi de l’Advocacia de Tarra-
gona (ICAT), coincideix comple-
tament amb la visió de la degana 
del col·legi reusenc. «Creiem que 
aquesta mesura ha estat presa de 
cara a la galeria, ja que no solu-
ciona ni de bon tros el col·lapse 
judicial que, cal recordar, ja venia 
d’abans de la covid-19, tot i que 
és cert que ara ha empitjorat». 
A més, Martín lamenta que «es 
dona la situació que els advocats 
defensen els treballadors perquè 

aquests puguin tenir el dret a les 
vacances i vetllen per altres drets 
laborals quan nosaltres mateixos 
no tenim dret a la conciliació 
familiar ni tampoc el dret al des-
cans». 

Poc productiu
El problema principal, segons la 
secretària de la Junta de l’ICAT, 
«és que als funcionaris dels jut-
jats no se’ls ha aplicat aquesta 
mesura i, per tant, aquesta sego-

na quinzena del mes d’agost no 
ha resultat gens productiva. No 
hem pogut avançar feina perquè 
a l’altra banda no hem tingut a 
ningú». 

Una altra queixa del col·lectiu 
d’advocats és, segons Martín, 
que durant l’estat d’alarma, «el 
sector judicial no estava gens 
preparat per fer teletreball. No ha 
estat fins ara, a l’agost, que s’han 
habilitat ordinadors i els mitjans 
necessaris perquè els funciona-
ris puguin treballar des de casa 
seva, cosa que s’hauria d’haver 
fet molt abans». En aquest sentit, 
Martín convida a la ciutadania a 
què visitin els jutjats i «vegin que 
estem al segle XX». Finalment, 
defensa que la justícia ha de ser 
una «prioritat, ja que es tracta 

dels drets de la gent» i assegura 
que, tot i no haver pogut descan-
sar el necessari enguany «segui-
rem igualment traient la feina 
perquè som professionals, però 
a costa de la nostra salut física i 
mental».

Demanen més òrgans
En la memòria del 2019, el TSJC 
reclamava la creació d’un nou 
jutjat social a Tarragona i un més 
a Reus després de detectar-hi 
«saturació». Orduna recorda que 
«el col·lapse als jutjats és histò-
ric» i precisa que, sense que hi 
hagi confirmació oficial, «potser 
el jutjat de primera instància nú-
mero 8 de Reus que està pendent 
el puguem tenir abans de finals 
d’any». Al partit falta «efectiva-
ment, un jutjat social, però tam-
bé en reivindicaria almenys un 
de penal i un d’instrucció».
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L’agost hàbil és «demagògic» per 
als advocats i «no resol el col·lapse»
Els col·legis de l’advocacia de Reus i Tarragona lamenten que haver tornat a la feina el dia 11 ni ha permès descansar ni és útil
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L’accés principal a l’edifici dels Jutjats de Reus, en una imatge d’arxiu. 

Els professionals 
recorden que tenen dret a 
vacances però han estat 
atenent notificacions


